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Övriga deltagare 

 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Sofia Gustafsson, nämndsekreterare, § 106-111, 119-122 del av 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 106-111 

Lennart Nilsson, kommunjurist, § 106-111, 119-122 del av 

Eric Lindström, kommunjurist, § 112-118, 122 del av - 135. 
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§ 106 

 

Diarienr: KS-2024/00039 

Val av justerare och fastställande av dagordning 

2024-08-26 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Janet Ågren (S) och Igor Hell (M) 

 

att digital justering äger rum måndag 2 september kl 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 
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§ 107 

 

Diarienr: KS-2024/00462 

Interpellation: Fritt fram för oberoende utredning 

inom socialtjänsten; Davis Kaza (AP) och Patrik 

Brännberg (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Andreas Lundgren, Igor Hell, Sven-

Olov Edvinsson, Linda Lotare, Patrik Brännberg, Liv Olsson Zetterberg, Arvid 

Lundberg och Hans Lindberg beslutar kommunfullmäktige att avsluta 

överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande som överlämnar 

besvarandet till individ- och familjenämndens ordförande. 

 

Fritt fram för oberoende utredning inom socialtjänsten 

 

Den 25 september ifjol antog Umeå kommunfullmäktige en motion som 

bland annat innebär att en oberoende utredning motsvarande JO:s 

utredning ska genomföras för att ge svar på   

”om utredningarna säkerställer att barnets bästa tillgodoses, 

utredningarna är adekvata i förhållande till omständigheterna i dom 

enskilda fallen, utredningarna uppfyller formella krav” samt  

”att utgående från ovanstående granskning ska förslag tas fram om vad 

som bör göras för att förbättra framtida handläggning”.  

 

Det som ska utredas är hur socialtjänsten handlägger ärenden om 

umgängesbegränsningar mellan föräldrar och barn i samband med att barn 

omhändertas för vård enligt LVU (lagen med särskilda bestämmelser om 

vård av unga). Behovet av sekretess underströks i form av en extra att-sats.  
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Kommunfullmäktiges beslut överklagades till Förvaltningsrätten i oktober 

2023. Den 10 april 2024 beslutade Förvaltningsrätten att avslå överklagan i 

sin helhet.  

 

Vi önskar få svar på följande frågor: 

1. Vad har skett sedan Förvaltningsrätten avslog överklagan den 10 april? 
2. Vem / vilka har ansvaret för att beslutet nu verkställs? 
3. Förs det någon diskussion om någon oberoende utredare inom 

kommunstyrelsens näringslivs- och arbetsutskott? 
4. Vet du om det förs någon diskussion om en oberoende utredare inom 

Individ- och familjenämnden? 
 

Andreas Lundgren (S), individ- och familjenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

 

Davis Kaza och Patrik Brännberg från Arbetarpartiet har i en interpellation 

ställt ett antal frågor till Hans Lindberg (S). Interpellationen har överlåtits 

till mig och här följer svar på frågorna. 

 

Svar på fråga 1 

Domen har anmälts till Kommunfullmäktige och berörd myndighet, dvs 

Individ och familjenämnden som är underrättad om domen.  

Domstolen har prövat huruvida KF:s beslut var lagligt eller inte. Domstolen 

har inte prövat huruvida beslutet är genomförbart eller inte, det måste 

utredas av den förvaltning som berörs, dvs Individ- och familjenämnden. 

Ärendet har varit uppe i Individ- och familjenämndens arbetsutskott (AU) 

som beslutade att återremittera ärendet för fortsatt beredning och att 

underlaget skulle kompletteras med vad SKR och kommunjurist anser 

gällande utlämnande av sekretessuppgifter enligt beslutet från 

kommunfullmäktige. Ärendet om den oberoende granskningen är 

preliminärt planerat att behandlas av nämnden under september månad. 

Tjänstemän från stöd- och omsorgsförvaltningen har vidare varit i kontakt 

med IVO och Justitieombudsmannen om möjligheten att göra en tillsyn 

utifrån uppdraget. 

 

Svar på fråga 2 

Fördelning sker till den förvaltning eller nämnd det berör i enlighet med 

deras uppgiftsansvar enligt gällande reglemente. Individ-och 
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familjenämnden är den socialnämnd hos kommunen som berörs av 

kommunfullmäktiges beslut och som har uppdraget att hantera ärendet. 

 

Svar på fråga 3 

Någon sådan diskussion har mig veterligen inte förts, eftersom det är 

Individ- och familjenämnden som ålagts att handha ärendet. 

 

Svar på fråga 4 

Ärendet har så här långt varit uppe i arbetsutskottet och återremitterats. 

Frågan om beslutets genomförbarhet måste först få ett svar, innan det kan 

föras övriga diskussioner. Ärendet kommer preliminärt att behandlas i 

individ- och familjenämnden under september.  
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§ 108 

 

Diarienr: KS-2024/00473 

Interpellation: Särskilda undervisningsgrupper i 

Umeå kommuns skolor; Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen då respondenten inte är närvarande vid 

dagens sammanträde.  

Ärendebeskrivning 

Anders Norqvist (L) har inkommit med en interpellation till för- och 

grundskolenämndens ordförande. 
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§ 109 

 

Diarienr: KS-2024/00545 

Interpellation: Är de styrande beredd att göra 

undantag för att lösa den stora bristen på LSS-

bostäder i kommunen? Hanna Lundin Jernberg (L) 

och Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Norqvist, Christina Bernhardsson, Liv 

Olsson Zetterberg, Igor Hell, Sven-Olov Edvinsson, Andreas Lundgren och 

Ellen Ström beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Norqvist (L) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande som överlämnar 

besvarandet till tekniska nämndens ordförande. 

 

Är de styrande beredd att göra undantag för att lösa den stora bristen på 

LSS-bostäder i kommunen? 

 

Om en person har en funktionsnedsättning som gör att hen inte kan bo i en 

egen bostad, kan personen ansöka hos kommunen om en bostad med 

särskild service enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS). I Umeå kommun har vi dessvärre lång kö till bostad med särskild 

service, för närvarande väntar 57 personer på bostad och ökningen 

prognostiseras av stöd- och omsorgsförvaltningen att öka. Det är tydligt att 

kommunen inte har möjlighet att verkställa beslut om LSS-bostad vilket 

tydligt visar antalet viten som börjar rulla in från IVO (Inspektionen för vård 

och omsorg). Senaste vitet låg kring 600 000 kr.  

 

Enligt Umeå kommuns fastighetspolicy är huvudprincipen att kommunen 

själv ska äga de fastigheter som nyttjas av de kommunala nämnderna, det 
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vill säga att allt ska hållas i egen regi. Det är Tekniska nämnden som 

ansvarar för att tillhandahålla och förvalta lokaler till de andra nämnderna. 

 

Umeå kommun är skyldiga att enligt 9§9 LSS tillhandahålla bostad enligt 

LSS inom tre månader efter att beslutet är fattat. Det är dock mycket 

tydligt att Tekniska nämnden inte klarar av sitt uppdrag med nuvarande 

byggtakt och upplägg vilket gör att det saknas förutsättningar att verkställa 

beslut vilket drabbar den enskilde hårt. Dessutom är flera LSS-boenden 

som Tekniska nämnden förvaltar mycket eftersatt vad gäller renovering 

och anpassningar, därav att det även står tomma boenden.  

 

Att Individ- och familjenämnden och Tekniska nämnden skyndsamt 

utforskar möjligheten att upphandla platser på LSS-boenden lokalt och 

släppa in privata aktörer i kommunen bör för vem som helst anses 

prioriterat. Detta då kommunen i dagsläget har lång kö för LSS-bostad, för 

låg byggnadstakt och det befintliga beståndet vad gäller LSS-bostäder också 

till viss del är hårt eftersatt vad gäller underhåll. Dessutom kan vi även på 

så sätt skrota de styrandes förslag om att bygga LSS-bostäder i tvåplan, ett 

förslag som är regelvidrig och utmanar nuvarande lagstiftning. 

 

Utifrån detta vill vi ställa följande frågor till kommunstyrelsens 

ordförande Hans Lindberg (S): 

 

1. Är de styrande beredd att göra undantag från kommunens 
fastighetspolicy och upphandla LSS-bostäder privat för att kunna 
verkställa beslut snabbare? 

 

2. Varför klarar inte Tekniska nämnden av sitt uppdrag att 
tillhandahålla lokaler till nämnderna och vad ska de styrande göra åt 
detta? 

 

3. Är de styrande beredda att bryta mot nuvarande lagstiftning med 
att bygga LSS-bostäder i två plan i stället för att upphandla LSS-
bostäder av privat aktör? 
 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens 

ordförande som lämnar följande skriftliga svar: 
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Interpellationen belyser en av de svåra och viktiga frågorna som 

kommunen har att hantera. Samarbetet och långsiktig planering är oerhört 

viktigt, och avgörande för att allas trygghet och servicebehov ska uppnås. 

Ett sätt som tekniska nämnden arbetar med detta är genom lokaldialoger 

mellan verksamhetsnämnderna 2 ggr/år. Detta för att ha en övergripande 

och långsiktig samsyn. Däremellan har verksamheternas lokalsamordnare 

och förvaltare tätare samverkan. 

 

Lokaler som vi använder slits och att de ska renoveras och underhållas är 

självklart.  

 

En LSS bostad ska vara likvärdig med andra boendeformer. Men det 

betyder inte att det idag är lika vanligt att gemeneman bor i enplansvilla, 

utan snarare är majoriteten av bostäderna i flervåningshus. Att kommande 

LSS boenden kan integreras in i nya områden är viktigt att arbeta för.  

 

Svar på fråga 1 

I princip samtliga servicelägenheter finns idag hos privata fastighetsägare. 

Idag är det kommunens uppfattning att det inte finns några färdiga och i 

skrivande stund tomma gruppbostäder tillgängliga, vare sig för kommunen 

eller privata aktörer.  

 

En privat fastighetsägare ska uppfylla samma kravspecifikation som 

kommunen och har därmed samma utmaningar med detaljplaner och 

tomter vilket leder till slutsatsen att detta inte skulle öka tempot i 

bostadsförsörjningen 

 

Svar på fråga 2 

Bostäder som tillhandahålls enligt LSS finns i flera kategorier. 

 

Fristående gruppbostäder byggs i takt med beviljade medel i 

investeringsplanen. Här är förvaltningarnas gemensamma uppfattning att 

det behöver finnas god kontroll vad gäller behov över tid så att det finns 

balans mellan behov och utbud. Samarbetet kring detta har utvecklats och 

är lösningsorienterat.  
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Att bygga gruppbostäder enligt LSS har utmaningar i moderna, allt tätare 

städer. Tillgången på tomter är en förutsättning och här måste vi 

samverkan så att dessa tomter möjliggörs så att utbyggnaden kan fortsätta 

efter de projekt som nu byggs. 

 

Servicelägenheter har vi idag brist på men ett intensivt arbete pågår i 

samverkan mellan IFN och TN. Dessa är alltid hos privata fastighetsägare 

(även Bostaden) och ska så vara så att brukarna får så goda förutsättningar 

som möjligt för ett gott liv genom att dessa bostäder är integrerade i det 

ordinarie bostadsbeståndet. En rad satsningar och kontakter pågår och 

under 2025 kommer den situationen kraftigt ha förbättrats och nya 

lägenheter har då tillkommit.  

 

Umeå kommun arbetar nu med att införa ”SOL-boenden” vilket också 

kommer underlätta den framtida bostadsförsörjningen, dessa saknas idag i 

Umeå.  

 

Att renovera och anpassa boendena som inte uppfyller dagens krav är en 

krävande process. De boende behöver flytta och evakueringslägenheter 

finnas, många gånger krävs en ny detaljplan vilket ytterligare komplicerar 

situationen.  

 

Dagens krav är helt andra än den standard som finns i vissa äldre boenden 

och det är en kontinuerlig, och resurskrävande process.  

Detta uppmärksammades för ett antal år sedan och idag finns en 

gemensam handlingsplan för i vilken ordning dessa boenden ska anpassas. 

Underhåll däremot sker kontinuerligt och påverkar inte tillgången på 

platser.  

 

Här är samverkan en viktig framgångsfaktor så att alla bostäder används till 

det de är avsedda för, och att en kontinuerlig dialog förs kring upplevda 

behov av anpassning. 

 

Förvaltningarna har en väl uppbyggd samverkan för lokalförsörjningen men 

att vi har en skuld att beta av och då det är komplexa processer som ska 

genomföras med stor omsorg om brukarna så tar detta tid.  
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Svar på fråga 3 

Bristen på LSS-lokaler de närmsta åren rör inte främst gruppbostad som 

interpellanten tycks efterfråga utan i första hand servicebostäder. 

Att bygga gruppbostäder i två plan är en boendeform som uppfyller de 

kraven och erbjuder boenden med god kvalitet för enskilda, i enlighet med 

LSS. Det tål att upprepas att samlokalisering av gruppbostäder ändå 

handlar om 2 separata enheter. I en modern, tät stad är den mesta 

tillkommande bebyggelsen mycket högre än så och att bygga i två plan 

underlättar möjligheten att erbjuda boendeplatser vilket är mycket viktigt. 
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§ 110 

 

Diarienr: KS-2024/00635 

Interpellation: Verkställande av beslut; utredning 

av socialtjänstens handläggning i ärenden om 

umgängesbegränsning enligt LVU; Anna-Karin 

Sjölander (C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att interpellationen stryks då interpellanten inte närvarar vid dagens 

sammanträde och en annan interpellation med liknande innehåll 

debatteras vid dagens sammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Anna-Karin Sjölander (C) har inkommit med en interpellation till individ- 

och familjenämndens ordförande. 
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§ 111 

 

Diarienr: KS-2024/00638 

Interpellation: 4H-gården Röbäck; Maria Lindvall (-) (L) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Maria Lindvall, Ari Leinonen, Mattias Larsson, 

Joline Göttfert och Lennart Arvidsson beslutar kommunfullmäktige att 

avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Maria Lindvall (-) (L) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande som överlämnar 

besvarandet till fritidsnämndens ordförande Ari Leinonen. 

 

4H-gården Röbäck 

Föreningen 4H Röbäck ger varje vecka året om flera hundra barn och 

ungdomar en meningsfull fritid. Verksamheten finansieras främst av 

deltagaravgifter samt bidrag från Umeå kommun. 4h-gården i Röbäck 

skulle behöva kunna söka bidrag för stallar, hagar och reparationer med 

mera från annat håll än kommunen. Detta har inte varit möjligt att söka 

och få beviljat, på grund av att föreningen korttidshyr fastigheten av 

kommunen ett år i taget. På grund av de kort avtalstiderna har det alltså 

inte varit möjligt för föreningen att ta del av andra bidrag som funnits och 

finns att söka. Föreningen har därför gått på knäna varje år för att få ihop 

ekonomin i verksamheten. Nu är den ekonomiska situationen mycket 

allvarlig och föreningen närmar sig snabbt en ansökan om konkurs.  

 

Med anledning av ovanstående frågar jag: 

- Varför har 4h-gården Röbäck så korta hyres-/arrendekontrakt på 
fastigheten där de bedriver sin verksamhet? 

- Vad är anledningen till att kommunen väljer att inte förlänga 
avtalstiden? 

- Är kommunens avsikt att stötta verksamheten så att den kan drivas 
vidare? 
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Ari Leinonen (S), fritidsnämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

 

Jag vill börja med att instämma i att den verksamhet som 4H Röbäck 

bedriver är mycket uppskattad och viktig för Umeå. Därför pågår också ett 

arbete i tät dialog med föreningen för att hitta lösningar som ger långsiktigt 

hållbara förutsättningar för verksamheten. Samtidigt är det viktigt att 

komma ihåg att kommunen måste iaktta likabehandlingsprincipen i fråga 

om stöd och insatser till föreningar och andra externa aktörer samt de krav 

som ställs på hyresgäster eller mottagare av stöd.  

 

Den första fråga Maria Lindvall har ställt handlar om tidsspannet i 

arrendeavtalet för fastigheten som 4H Röbäck bedriver sin verksamhet 

på. Avtalet mellan Umeå kommun/MEX och Västerbottens länsförbund 4H 

skrevs ursprungligen 1985. Fastigheten hade införskaffats med syftet att 

vara en exploateringsfastighet och avtalet var ett gårdsarrende. Den 

summa hyresgästen skulle betala var 3 100 kr per år. Den låga avgiften för 

arrendet följde av att Västerbottens länsförbund 4H åtog sig fullt ansvar för 

drift och skötsel av fastigheten. Avtalet skrevs för fem år åt gången och 

skulle sägas upp ett år innan avtalets upphörande. I frånvaro av uppsägning 

skulle det förlängas i fem år åt gången. När Västerbottens länsförbund 4 H 

gick i konkurs övertogs avtalet av Röbäcks 4H med samma förutsättningar 

som tidigare. 

 

I sin andra fråga undrar Maria Lindvall vad anledningen är till att 

kommunen väljer att inte förlänga avtalstiden. Samma avtal som skrevs 

1985 gäller fortfarande. Fastigheten har utretts av konsult och utredningen 

visar på så stora brister på grund av eftersatt underhåll att det inte är 

rimligt att renovera till en skälig standard. Byggnaden är då fortfarande inte 

anpassad för befintlig föreningsverksamhet.  

 

Slutligen undrar Maria Lindvall om kommunens avsikt att stötta 

verksamheten så att den kan drivas vidare. Det korta svaret är att 

kommunen har stöttat föreningen och fortsätter stötta i dialogen om att 

hitta en långsiktig lösning som gör att föreningen klarar av att fortsätta 

bedriva sin verksamhet. Umeå kommun har under åren bidragit med olika 

typer av bidrag till föreningen. En utredning genomfördes för ca 4-5 år 
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sedan av fastighetsförvaltningen för att ersätta fastigheten och kostnaden 

för att ersätta befintlig huvudbyggnad är ca 5 Mkr. Genomförs detta blir 

dock hyresnivån en helt annan. 

 

Umeå kommun har fört dialog med föreningen om denna utredning. I 

dialogen har det dock framkommit att hyreskostnaden per år för 

föreningen skulle bli så hög att föreningen inte skulle klara ett sådant avtal.  

Umeå kommun har därför fortsatt dialog med Röbäcks 4H om framtiden 
där ett utvecklingsarbete, som kommunen stöttar, har pågått om ett 
samarbete mellan Röbäcks 4H och Umeå Södra ryttarförening (SURF).  
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§ 112 

 

Diarienr: KS-2024/00730 

Interpellation: Stora problem med kommunens 

badanläggningar i sommar; Joline Göttfert (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Joline Göttfert (M) har inkommit med en interpellation till fritidsnämndens 

ordförande.  
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§ 113 

 

Diarienr: KS-2024/00743 

Interpellation: Vilka åtgärder planeras för att lösa 

den akuta förskolesituationen i Tavelsjö/Rödå-

området? Mattias Larsson (C) och Solveig Granberg 

(C) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga interpellationen på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Mattias Larsson (C) och Solveig Granberg (C) har inkommit med en 

interpellation till för- och grundskolenämndens ordförande.  
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§ 114 

 

Diarienr: KS-2024/00458 

Fråga: Kommunala el-subventioner för PRO-

medlemmar; Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att frågan utgår i och med att frågeställaren återtar frågan. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har inkommit med en fråga till Umeå Energis 

ordförande alternativt kommunstyrelsens ordförande.  
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§ 115 

 

Diarienr: KS-2024/00459 

Fråga: Hyrpersonal inom kommunens äldreomsorg i 

Umeå? Maria Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har inkommit med en fråga till äldrenämndens 

ordförande.  
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§ 116 

 

Diarienr: KS-2024/00634 

Fråga: Har Umeå kommun en rutin för att 

säkerställa körkortsbehörighet hos kommunens 

chaufförer inom samhällsnyttig verksamhet? Maria 

Nilsson (SD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Maria Nilsson (SD) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande.   
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§ 117 

 

Diarienr: KS-2024/00658 

Fråga: Dörröppnare till sammanträdesrum; Maria 

Lindvall (-) (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Maria Lindvall (-) (L) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande. 
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§ 118 

 

Diarienr: KS-2024/00735 

Fråga: När tas Thorén-skylten ned? Davis Kaza (AP) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bordlägga frågan på grund av tidsbrist. 

Ärendebeskrivning 

Davis Kaza (AP) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande.   
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§ 119 

 

Diarienr: KS-2023/00703 

Motion 11/2023: AI – möjligheter och risker; 

Veronica Kerr (KD) och Anders Sellström (KD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att avslå motion nr 11/2023 enligt yttranden från tekniska nämnden och 

jämställdhetsutskottet. 

 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige den 2023-09-25 yrkar Veronica Kerr 

och Anders Sellström (KD): Att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram 

en samlad strategi för hur kommunen ska förhålla sig till AI. Strategin ska 

definiera i vilka avseende kommunen kan dra nytta av AI, beskriva de risker 

som finns samt innehålla etiska riktlinjer. 

 

Tekniska nämnden och jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår 

kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Tekniska nämndens protokoll 2024-02-22, § 17 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2024-04-04, § 11 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

att avslå motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
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Yrkanden 

Hans Lindberg (S) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag om att avslå motionen. 

Veronica Kerr (KD) – Bifall till motionen.  

Maria Lindvall (-) (L) – Bifall till att anse motionen besvarad. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag om att avslå motionen 

mot bifall till motionen mot att anse motionen besvarad. Ordföranden 

finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag om att avslå motionen. 

 

Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

Maria Lindvall (-) (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att anse motionen besvarad. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Anders Sellström, Hans Lindberg, Davis Kaza, Anders 

Norqvist, Christina Bernhardsson, Charlotta Vesterlund, Stefan Nordström, 

Veronica Kerr, Lars Brännström, Janet Ågren, Lars Nilsson, Arvid Lundberg 

och Fredrik Rönn. 

 

Yrkanden 

Anders Sellström (KD), Davis Kaza (AP) och Veronica Kerr (KD) – Bifall till 

motionen. 

 

Hans Lindberg (S), Anders Norqvist (L), Christina Bernhardsson (S), 

Charlotta Vesterlund (S), Stefan Nordström (M), Arvid Lundberg (MP) och 

Fredrik Rönn (C) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag till 

motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.  
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Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna  

Tekniska nämnden   
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§ 120 

 

Diarienr: KS-2023/00704 

Motion 12/2023: Underlätta för politiska partier 

och ungdomsförbund att besöka Umeås 

gymnasieskolor; Madelene Nord (M) och Joline 

Göttfert (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att bifalla motion nr 12/2023 enligt yttranden från gymnasie- och 

vuxenutbildningsnämnden och jämställdhetsutskottet. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige den 2023-09-25 yrkar Madelene 

Nord (M) och Joline Göttfert (M):  

 

att uppdra till gymnasie-och vuxenutbildningsnämnden att i dialog med 

rektorerna och de politiska ungdomsförbunden ta fram nya riktlinjer för 

hur politiska partier och ungdomsförbund tillåts besöka de kommunala 

gymnasieskolorna. 

 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden och jämställdhetsutskottet har 

yttrat sig och föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämndens protokoll 2024-02-21, § 14 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2024-04-04, § 12 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

att bifalla motionen. 
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Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag 

att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Madelene Nord, Daniell Andersson, Emma Vigren, Maja 

Westling Palmberg, Anders Ågren, Patrik Brännberg, Beatrice Årebrand, 

Anders Norqvist, Veronica Kerr, Mariam Salem, Lars Nilsson och Ellen 

Ström. 

 

Yrkanden 

Madelene Nord (M), Daniell Andersson (V), Emma Vigren (S), Maja 

Westling Palmberg (C), Anders Ågren (M), Patrik Brännberg (AP), Beatrice 

Årebrand (S), Anders Norqvist (L), Veronica Kerr (KD), Mariam Salem 

(MP), Lars Nilsson (SD) och Ellen Ström (V) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag (bifall till motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att bifalla 

motionen.  

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna 

Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden   
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§ 121 

 

Diarienr: KS-2023/00708 

Motion 13/2023: Utegym och lekplats i anslutning 

till Arboretum; Igor Hell (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att avslå motionen, i enlighet med tekniska nämndens yttrande. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige den 2023-09-25 yrkar Igor Hell (M):  

 

att fullmäktige beslutar att utreda om att bygga ett utegym i området runt 

Arboretum efter Umeälven, att fullmäktige beslutar att utreda om att 

bygga en lekplats i området runt Arboretum efter Umeälven. 

 

Tekniska nämnden har yttrat sig och föreslår kommunfullmäktige att avslå 

motionen då nämnda ytor inte är lämpliga och att vi ej har full rådighet 

över dem. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Tekniska nämndens protokoll 2024-04-25, § 43 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen). 

Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 
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Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag att avslå motionen mot 

Anders Ågrens (M) förslag om att bifalla motionen. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar att bifalla näringslivs- och arbetsutskottets 

förslag att avslå motionen. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Igor Hell, Christina Bernhardsson, Lars Forsgren och 

Fredrik Rönn. 

 

Yrkanden 

Igor Hell (M) – Bifall till motionen. 

Christina Bernhardsson (S), Lars Forsgren (SD) och Fredrik Rönn (C) – Bifall 

till kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att bifalla motionen. 
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Beslutet ska skickas till 

Motionären 

Tekniska nämnden 
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§ 122 

 

Diarienr: KS-2023/00883 

Motion 17/2023: Nej till Nato-baser och kärnvapen 

i Umeå; Bore Sköld (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att anse motion 17/2023 – Nej till Nato-baser och kärnvapen i Umeå 

besvarad genom yttrandet.  

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att avslå motionen. 

 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att avslå motionen. 

Ärendebeskrivning 

I motion 17/2023 yrkar Bore Sköld (V):  

 

1. att Umeå kommun ansluter sig till ICAN Cities Appeal till stöd för 

FN:s konvention om kärnvapenförbud,  

2. att Umeå kommunfullmäktige deklarerar att Umeå kommun ska 

förbli en kärnvapenfri zon,  

3. att Umeå kommunfullmäktige tar ställning för att kommunens mark 

fortsättningsvis inte blir föremål för etablering av främmande 

militära anläggningar eller Nato. 

Motionären hänvisar till det oroliga omvärldsläget samt Sveriges 

förestående inträde i Nato och menar att dessa faktorer öppnar upp 

möjligheten att kärnvapen kan komma att placeras på svensk mark och att 

svenska styrkor kan involveras i kärnvapenrelaterad planering och 

övningar. Motionären önskar ett tydligt ställningstagande från Umeå 
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kommun för att göra Umeå till en föregångskommun i Sverige för ett 

kärnvapenfritt samhälle. 

 

Yttrande  

Umeå kommun har högt ställda ambitioner för hållbarhet med det 

övergripande målet att hela Umeå kommuns utveckling och tillväxt ska ske 

med social, ekologisk, ekonomisk och kulturell hållbarhet. I centrum för 

detta är att aktivt arbeta för att skapa goda levnadsvillkor för alla, utan att 

överskrida de utsläppsgränser som anges i Parisavtalet. Vidare är ett av 

målen för det internationella arbetet i Umeå enligt det internationella 

program som antogs av kommunfullmäktige 2018 att “ett närmande sker 

mellan folk, städer och regioner i syfte att stödja och främja en fredlig och 

demokratisk utveckling i Europa och i vår omvärld”. 

 

Motionären hänvisar till att Göteborg blev första stad att ansluta sig till 

ICAN Cities Appeal, ett beslut som fattades av Göteborgs 

kommunfullmäktige i augusti 2020. Beslutet överklagades till förvaltnings-

rätten som 2021 upphävde detsamma. Även Stockholms stad har 

behandlat en motion om anslutning till ICAN Cities Appeal i sitt 

kommunfullmäktige och beslutade i maj 2022 att anse motionen besvarad 

med hänvisning till att utrikespolitiska åtgärder enbart är en statlig 

kompetens. 

 

Arbetet för en kärnvapenfri värld är mycket angeläget och av stor vikt för 

en stabil global utveckling och ligger i linje med de övergripande 

målsättningar som Umeå kommunfullmäktige antagit. Ovan nämnda 

rättsfall fastställer dock mycket tydligt att kommuners medlemskap i 

organisationen ICAN inte faller inom ramen för den kommunala 

kompetensen. 

 

Gällande att-sats 3 finns en process för företagsetableringar som skall 

säkerställa att Umeå kommun gör riskneutrala markanvisningar som 

stärker och utvecklar Umeå som en attraktiv stad för företagande såväl 

som att leva och bo i. När ett företag visar intresse för mark i Umeå 

ansvarar Mark och exploatering för att markanvisning och efterföljande 

markförsäljning sker med korrekta villkor och till aktörer som följer lagar 

och regler samt bidrar till en hållbar tillväxt.  
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Den som visat intresse för att köpa mark granskas i flera steg:  

Inledningsvis bedöms om den intresserades idé överensstämmer med 

kommunens mål och strategier för tillväxt. Därefter görs alltid en s k 

motpartsgranskning där bl a ekonomisk status och genomförandeförmåga 

genomlyses, men också eventuella noteringar om oegentligheter och brott. 

Vid behov fördjupas analysen och då kan t ex Polisen och Säpo involveras.  

Om motpartsgranskningen ger ”grönt ljus” kan beslut om mindre och 

enklare markanvisningar fattas på delegation av tjänstepersoner. När den 

kommande markförsäljningen överstiger delegationsbeloppet, om ett urval 

bland flera intresserade aktörer behöver göras eller om ärendet på något 

sätt är känsligt eller principiellt lyfts dock förslaget till beslut i stället till 

kommunstyrelsens planeringsutskott.  

 

Inför försäljningen kontrolleras att bygglov och andra tillstånd är klara och 

att aktören har för avsikt att påbörja byggprocessen i närtid. Vid behov följs 

också vissa aspekter från motpartsgranskningen upp, t ex 

projektorganisation och finansiering. Först därefter säljs den kommunala 

marken. 

 

Vid årsskiftet trädde också en ny lag i kraft (lag 2023:560) gällande 

granskning av utländska direktinvesteringar. Denna lag kommer att stärka 

kommuner i sin riskanalys under beslutsprocess då direktkontakt kan tas 

med den nationella instansen som kan bistå i analyser. Lagen syftar till att 

hindra utländska direktinvesteringar i svensk skyddsvärd verksamhet som 

kan inverka skadligt på Sveriges säkerhet eller på allmän ordning eller 

allmän säkerhet i Sverige.  

 

Med dessa processer säkerställer Umeå kommun att kommunal mark säljs 

för en positiv tillväxt av Umeå. Umeå kommun tar därför inte ställning till 

specifik bransch eller verksamhet innan intresse och analyser finns. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Beredningsansvariga 

Helen Nilsson, mark- och exploateringschef 
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Agneta Filén, näringslivsutvecklare 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (besvarad). 

Anders Ågren (M) – Avslag till motionen. 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen mot avslag till motionen. Ordföranden finner att utskottet 

bifaller tjänsteskrivelsens förslag att anse motionen besvarad. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) och Mattias Larsson (C) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag (anse motionen besvarad). 

 

Anders Ågren (M), Lars Forsgren (SD) och Maria Lindvall (-) (L) – Avslag till 

motionen. 

 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

 

Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till andra att-satsen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (anse motionen besvarad) 

mot bifall till motionen mot avslag till motionen mot Nils Seye Larsens (MP) 

förslag om bifall till att-sats 2. Ordföranden finner att kommunstyrelsen 

bifaller näringslivs- och arbetsutskottets förslag att anse motionen 

besvarad. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna yrkanden om att avslå motionen. 
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Bore Sköld reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Bore Sköld, Hans Lindberg, Maria Lindvall, Anders 

Ågren, Lars Forsgren, Alf Molin, Lars Brännström, Davis Kaza, Mattias 

Larsson, Janet Ågren, Anders Sellström, Patrik Brännberg, Anders Norqvist, 

Jan-Olov Carlsson, Ellen Ström och Ari Leinonen.  

 

Yrkanden 

Bore Sköld (V), Davis Kaza (AP), Jan-Olov Carlsson (V) och Ellen Ström (V) 

– Bifall till motionen. 

 

Hans Lindberg (S), Mattias Larsson (C), Janet Ågren (S) och Ari Leinonen 

(S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (besvarad). 

 

Maria Lindvall (-) (L), Anders Ågren (M), Lars Forsgren (SD), Alf Molin (L), 

Anders Sellström (KD) och Anders Norqvist (L) – Avslag till motionen. 

 

Lars Brännström (MP) – Bifall till andra och tredje att-satsen och att första 

att-satsen anses besvarad. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden konstaterar att det finns fyra förslag till beslut.  

Huvudförslag: Kommunstyrelsens förslag (besvarad)  

 

Motförslag: 

Bifall till motionen mot avslag till motionen mot bifall till andra och tredje 

att-satsen och att första att-satsen anses besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige utser avslag till motionen som motförslag till 

huvudförslaget (kommunstyrelsens förslag). Votering begärs. 

 

Avslag till motionen utses som huvudförslag i omröstning om motförslag. 

  

Därefter ställer ordförande bifall till motionen mot bifall till andra och 

tredje att-satsen och att första att-satsen anses besvarad. Ordföranden 
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finner att bifall till motionen ska vara motförslag till huvudförslaget i 

omröstning om motförslag. 

 

Voteringsproposition i omröstning om motförslag 

Ja-röst för avslag till motionen. 

Nej-röst för bifall till motionen. 

 

Resultat i omröstning om motförslag 

Med 22 ja-röster, 14 nej-röster, 28 som avstår från att rösta och 1 

frånvarande utser kommunfullmäktige avslag till motionen som motförslag 

till huvudförslaget (kommunstyrelsens förslag). Voteringslista 

 

Voteringsproposition i huvudomröstningen 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag (besvarad). 

Nej-röst för avslag till motionen. 

 

Resultat i huvudomröstningen 

Med 30 ja-röster, 21 nej-röster, 13 som avstår från att rösta och 1 

frånvarande beslutar kommunfullmäktige att bifalla kommunstyrelsens 

förslag att anse motionen besvarad.  Voteringslista 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att avslå motionen. 

 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om att avslå motionen. 

 

Beslutet ska skickas till 

Motionären   
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§ 123 

 

Diarienr: KS-2024/00072 

Motion 1/2024: Avskaffa bidrag till etniska 

föreningar; Joline Göttfert (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

 

att avslå motion nr 1/2024 enligt yttranden från fritidsnämnden och 

jämställdhetsutskottet. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt i kommunfullmäktige i februari 2024 yrkar Joline Göttfert 

(M) att kommunfullmäktige ska besluta att; uppdra till fritidsnämnden att 

uppdatera sina riktlinjer för föreningsbidrag så att etnisk tillhörighet inte 

längre är ett område som ligger till grund för en förening att beviljas 

kommunalt stöd. 

 

Fritidsnämnden och jämställdhetsutskottet har yttrat sig och föreslår 

kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Beslutsunderlag 

Motionen 

Fritidsnämndens protokoll 2024-03-20, § 21 

Jämställdhetsutskottets protokoll 2024-05-02, § 14 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen). 

Anders Ågren (M) – Bifall till motionen. 
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Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att avslå 

motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Tomas Wennström (S) och Bore Sköld (V) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslå motionen) mot 

bifall till motionen. Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller 

näringslivs- och arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för egna bifallsyrkanden. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Joline Göttfert, Ari Leinonen, Lars Forsgren, Davis Kaza, 

Arvid Lundberg, Charlotta Vesterlund, Nils Seye Larsen, Fredrik Rönn, 

Daniell Andersson, Anders Norqvist, Veronica Kerr och Mariam Salem.  

 

Yrkanden 

Joline Göttfert (M) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till motionen. 

 

Ari Leinonen (S), Davis Kaza (AP), Arvid Lundberg (MP), Charlotta 

Vesterlund (S), Nils Seye Larsen (MP), Fredrik Rönn (C), Daniell Andersson 

(V), Anders Norqvist (L), Veronica Kerr (KD), Mariam Salem (MP) och 

Patrik Brännberg (AP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (avslag till 

motionen). 

 

Propositionsordning som godkänns 



Sida 40 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-08-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 

Fritidsnämnden   
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§ 124 

 

Diarienr: KS-2024/00167 

Motion 2/2024: ”Ko på rot” för mer 

lokalproducerad mat; Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att 

 

avslå motion 2/2024: ”Ko på rot” för mer lokalproducerad mat enligt 

stadsledningskontorets yttrande. 

 

Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Veronica Kerr (KD) yrkar i motion 2/2024 att Umeå kommun inför Ko på 

rot.  

Detta som ett sätt att öka självförsörjningsgraden, stötta lantbruket och 

bidra till biologisk mångfald och levande landsbygder.  

”Kor på rot” är en upphandlingsmodell som har testats i Lycksele kommun 

och som innebär att kommunen köper upp kalvar av lokala lantbrukare och 

direktupphandlar tjänsterna om bete och skötsel. När djuren vuxit till sig 

beställer kommunen även slakt och styckning lokalt. Köttet används sedan i 

de offentliga köken. 

 

Motionären lyfter att Ko på rot är ett sätt att öka självförsörjningsgraden, stötta 

lantbruket och bidra till biologisk mångfald och levande landsbygder. Vidare menar 

motionären att metoden, som ett komplement till huvudgrossistavtal, stärker det 

lokala näringslivet på landsbygden samtidigt som kvaliteten på maten i kommunens 

skolor och särskilda boenden höjs. 

 

Stadsledningskontorets yttrande 
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I Umeå kommuns reviderade Program för hållbar landsbygdsutveckling 

framhålls betydelsen av att verka för en långsiktigt tryggad jordbrukssektor 

med sikte mot ökad livsmedelsförsörjning. Det skapar en högre beredskap 

och gör oss mer robusta vid oroligheter på världsmarknaden som kan sätta 

distributionssystem ur balans. Behovet av en ökad livsmedelsförsörjning 

lokalt är tydlig, vilket fastslås i en rapport som Hushållningssällskapet tagit 

fram på uppdrag av Umeå kommun, Försörjningsbalans Umeå kommun 

(2022). Där konstateras att den mat som produceras inom kommunens 

gränser endast kan försörja 5,5 procent av kommuninvånarna under ett 

helt år, eller hela befolkningen i 20 av årets alla dagar.  

I programmet konstateras samtidigt att jordbruksföretagen i Umeå 

kommun och Västerbottens län minskat de senaste tio åren och att 

kommunen har en viktig roll i att skapa bra förutsättningar för lokal 

livsmedelsproduktion och jordbruksnäringen. Exempelvis genom att ta 

initiativ till och stötta projekt som bidrar till att nya lösningar testas för att 

stärka den lokala livsmedelsproduktionen. Samverkan med berörda 

myndigheter och aktörer lyfts också fram som en viktig del. I programmet 

finns dessutom en särskild prioritering fram till år 2030, som handlar om 

att kommunen ska utveckla offentlig lokal och regional upphandling av 

varor och tjänster inom livsmedel och underhållstjänster. 

Under 2023–2026 ingår Umeå kommun i ett regionalt projekt för stärkt 

livsmedelsnäring i länet tillsammans med Region Västerbotten och ett 

flertal andra kommuner. Projektet tar sin utgångspunkt i den regionala 

livsmedelsstrategin där målet med projektet är en ökad 

livsmedelsproduktion och efterfrågan på livsmedel från Västerbotten för 

att på sikt bidra till öppna kulturlandskap och en ökad livsmedelssäkerhet.  

”Ko på rot” ligger således i linje med intentionerna i både Umeå kommuns 

Program för hållbar landsbygdsutveckling, regionala livsmedelsstrategin 

och pågående satsningar inom området. 

Att införa upphandlingsmodellen i Umeå kommun kräver dock att flera 

grundläggande frågeställningar utreds utifrån kommunens särskilda 

förutsättningar. En viktig aspekt handlar om att undersöka hur intresset att 

ingå i en sådan affärsmodell ser ut hos lokala producenter. Andra viktiga 

delar handlar om vilka kostnader det skulle innebära, vilka mervärden ko 

på rot kan tillföra kommunen och producenterna samt hur det skulle kunna 

fungera rent praktiskt, exempelvis vid slakt.  
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Därför föreslås att motionen i nuläget avslås och att frågan utreds 

ytterligare. 

Beredningsansvariga 

Jennie Bergvall Kalén, landsbygdsstrateg 

Linn Alexandersson, landsbygdsstrateg 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 
Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen). 

Anders Ågren (M) och Mattias Larsson (C) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (avslå motionen) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet bifaller 

tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (avslå 

motionen). 

Veronica Kerr (KD), Mattias Larsson (C), Anders Ågren (M) och Maria 

Lindvall (-) (L) – Bifall till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag att avslå motionen. 

 

Reservation 

Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Veronica Kerr, Maria Lindvall, Lena Andersson, Lars 

Forsgren, Anders Norqvist, Nils Seye Larsen, Christina Bernhardsson, 
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Robert Axebro, Mikael Berglund, Maja Westling Palmberg, Lars 

Brännström, Åsa Bäckström och Elmer Eriksson. 

 

Yrkanden 

Veronica Kerr (KD), Lena Andersson (M), Anders Norqvist (L), Robert 

Axebro (C), Maja Westling Palmberg (C) och Elmer Eriksson (M) – Bifall till 

motionen. 

 

Maria Lindvall (-) (L), Lars Forsgren (SD), Nils Seye Larsen (MP), Christina 

Bernhardsson (S) och Mikael Berglund (S) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag (avslag). 

 

Lars Brännström (MP) och Åsa Bäckström (V) – Att anse motionen 

besvarad. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) mot bifall till motionen 

mot att anse motionen besvarad. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. Votering 

begärs. 

 

Huvudförslag: Kommunstyrelsens förslag. 

 

Motförslag: Bifall till motionen mot att anse motionen besvarad. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige utser bifall till motionen som 

motförslag till huvudförslaget. 

 

Voteringsproposition 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag (avslag till motionen) 

Nej-röst för bifall till motionen. 

 

Omröstningsresultat 

Med 40 ja-röster mot 21 nej-röster, 3 som avstår från att rösta och 1 

frånvarande beslutar kommunfullmäktige enligt kommunstyrelsens förslag 

(avslag till motionen).    Voteringslista. 

 

Reservation 
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Veronica Kerr (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären  
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§ 125 

 

Diarienr: KS-2024/00179 

Motion 4/2024: Fördjupad relation mellan Umeå 

kommun och Taiwan; Anders Norqvist (L), Hanna 

Lundin Jernberg (L) och Maria Lindvall (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att förklara motion 4/2024 Fördjupad relation mellan Umeå kommun och 

Taiwan besvarad i enlighet med det som framförs i skrivelsen. 

 

Reservation 

Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

Anders Norqvist (L), Hanna Lundin Jernberg (L) och Maria Lindvall (L), efter 

inlämnandet av motionen (-) (L) yrkar att kommunfullmäktige beslutar att:  

 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda möjligheten att fördjupa 

relationen med Taiwan genom ett tydligt tematiskt partnerskapsprojekt 

eller vänortssavtal.  

2. Kommunstyrelsens får i uppdrag att, i samråd med berörda nämnder 

och styrelser samt med Taiwans diplomatiska representation i Sverige, 

utreda vilken stad i Taiwan som är lämplig att inleda ett kommunalt 

partnerskapsprojekt eller vänortsavtal med. 

 

Banden mellan Sverige och Taiwan är omfattande, trots avsaknad av 

diplomatiska förbindelser. Alla Sveriges relationer med Taiwan är därför av 

inofficiell karaktär. Den unika diplomatiska situationen till trots finns det 

ett omfattande ekonomiskt, parlamentariskt och mellanfolkligt utbyte med 
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Taiwan. Taiwan är en betydande handelspartner på viktiga områden och de 

kommersiella banden mellan länderna växer. 

 

Tematiska partnerskap finansieras av Internationellt Centrum för Lokal 

Demokrati: ICLD och har svenska regeringens uppdrag att stödja lokal 

demokratiutvecklingen i utpekade länder. Dessa länder är: 

 

Europa – Bosnien Hercegovina, Kosovo, Serbien, och Ukraina 

Östafrika – Kenya, Tanzania och Uganda 

Latinamerika – Colombia, Guatemala 

Södra Afrika – Botswana, Sydafrika, Zambia och Zimbabwe 

Man kan inte söka finansiering till tematiska partnerskap för projekt med 

Taiwan.  

 

Sverige är medlem i OECD sedan organisationen grundades 1961. OECD 

och dess 38 medlemmar arbetar med eget analysarbete och föreslår 

politiska och ekonomiska policyåtgärder till gagn för tillväxt, demokrati och 

marknadsekonomi i världen. OECDs “utvecklingskommitte” - Development 

Assistance Committee (DAC) – definierar det officiella utvecklingsbiståndet 

Official Development Assistance (ODA) som främjar och inriktar sig på 

utvecklingsländernas ekonomiska utveckling och välfärd. 

Utvecklingsländerna är alla låg- och medelinkomstländer baserat på 

bruttonationalinkomsten (BNI). 

 

Svenskt utvecklingsarbete och bistånd baserar sig på OECDs DAC-lista och 

kommuner och regioner i Sverige kan samarbeta med länder som omfattas 

av denna lista bland annat inom nämnda tematiska partnerskap. 

Kommunala Partnerskapsprojekt är helfinansierade av staten och som är 

ömsesidiga och resultatorienterade samarbeten mellan kommuner i 

Sverige och motsvarande lokala myndigheter i något samarbetsland.  

Kommunala partnerskap är en del av Sveriges ”Politiken för Global 

Utveckling” (PGU) och understryker den viktiga roll kommuner har i global 

utveckling och för att stärka demokrati runtom i världen.  

 

I Umeå kommuns Internationella program, antagen av Umeå 

kommunfullmäktige 2018-03-26, anges ett antal principer för Umeå 

kommuns internationella arbete. Där anges bland annat att Umeå 
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kommuns internationella arbete ska fokusera på samarbeten och projekt 

inom identifierade strategiska utvecklingsområden. De ska skapa mervärde 

och nytta för kommunen och dess medborgare. Samarbeten ska kunna 

avslutas vid behov, varför traditionella vänortsavtal inte är att 

rekommendera för framtiden.  

 

Det internationella programmet avråder från att teckna nya vänortsavtal 

då samarbeten ska kunna avslutas vid behov. Umeå kommun ska i stället 

fokusera på samarbeten och projekt inom identifierade strategiska 

utvecklingsområden.   

Beredningsansvariga 

Cathrin Alenskär, internationell strateg 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag 

(att förklara motionen besvarad i enlighet med det som framförs i 

skrivelsen). 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 

Hans Lindberg (S) och Anders Ågren (M) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag (besvarad). 

Maria Lindvall (-) (L) – Bifall till motionen. 

Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag (besvarad) mot bifall till 

motionen mot avslag till motionen. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag 

att förklara motionen besvarad. 

 

Reservation 

Lars Forsgren (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

om avslag till motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Följande yttrar sig: Anders Norqvist, Anders Ågren, Davis Kaza, Lars 

Forsgren, Janet Ågren och Nils Seye Larsen.  

 

Yrkanden 

Anders Norqvist (L) – Bifall till motionen. 

Anders Ågren (M), Janet Ågren (S) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (besvarad). 

Davis Kaza (AP) och Lars Forsgren (SD) – Avslag till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (besvarad) mot bifall till motionen mot avslag till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

om bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionärerna   
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§ 126 

 

Diarienr: KS-2023/00868 

Antagande av Program för hållbar 

landsbygdsutveckling 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta Program för hållbar landsbygdsutveckling – antagandeversion 

2024. 

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna, reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Davis Kaza, för Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget återremissyrkande. 

Ärendebeskrivning 

Om programmet 

Program för hållbar landsbygdsutveckling antogs första gången av 

Kommunfullmäktige år 2018 tillsammans med en särskild översiktsplanedel 

för landsbygderna, Tematiskt tillägg för landsbygden. Planen och 

programmet kompletterar varandra. Översiktsplanedelen anger 

kommunens målsättningar för landsbygdsutveckling och redovisar också 

vilka planförutsättningar som finns på landsbygd. Programmet 

konkretiserar målsättningarna och ger förslag på hur dessa kan omsättas i 

praktisk handling. 

Program för hållbar landsbygdsutveckling är indelat i fem tematiska 

målområden: livsmiljöer, näringsliv, offentlig service, infrastruktur och 

transporter samt lokal utveckling. Programmet fokuserar främst på de 

områden som kommunen har rådighet över eller där kommunen kan bidra 

stöttande. Stort fokus läggs på samverkan och samordning av kommunens 
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egna verksamheter, men också samverkan med ideell och privat sektor. 

Utgångspunkten är att landsbygdsutveckling skapas tillsammans och att 

ingen aktör har ensam rådighet. 

Revidering 2022–2024 

Åren 2022–2024 har ett stort arbete pågått att revidera programmet från 

2018. Fokus har varit att förankra programmet i hela 

kommunorganisationen och att försöka få till en så bra och samskapande 

process som möjligt. Detta så att vi får bättre förståelse för hur olika 

nämnders och verksamheters förutsättningar, utmaningar och möjligheter 

ser ut, vilket ger bättre styrning och effekt av programmet.  

Revideringsarbetet har skett genom dialoger och workshops på flera 

nivåer: med boende och verksamma på Umeås landsbygder, politiker och 

tjänstepersoner samt intresseorganisationer och myndigheter inom 

landsbygdsutveckling. Umeå kommuns landsbygdsutvecklingsråd har 

fungerat som en särskild remissinstans. 

I alla dialoger har fokus varit att urskilja vilka frågor och insatser som är 

viktigast att fokusera på kommande år för att nå kommunens 

landsbygdsmål. Dialogerna har resulterat i ett antal utpekade prioriteringar 

i programmet som tar sikte på år 2030. Vid varje prioritering finns en eller 

flera utpekade nämnder som ansvarar för att implementera 

prioriteringarna i sina verksamheter. Målformuleringarna från 2018 

kvarstår oförändrade i det reviderade programmet. 

Under perioden 30 november till 11 februari 2024 har ett programförslag 

vart ute på remiss. I samband med detta ordnades fem informationsträffar 

i byar på Umeås landsbygder i syfte att uppmuntra boende och verksamma 

att tycka till. En kort sammanfattande film som presenterar 

programförslaget på åtta minuter har funnits tillgänglig på Umeå kommuns 

landsbygdswebb (www.umea.se/landsbygdsprogram). Synpunkter har 

kunnat lämnas digitalt via ett formulär, mejl och genom vanlig post.  

Totalt inkom 36 yttranden enligt fördelningen:  

• Statliga myndigheter – fyra 

• Kommunala nämnder och bolag – tolv 

• Organisationer, föreningar och politiska partier – nio 

• Privatpersoner – elva 

http://www.umea.se/landsbygdsprogram
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Efter inkomna yttranden har programförslaget justerats ytterligare. I 

bifogad bilaga (”Sammanställning av yttranden på förslag till Program för 

hållbar landsbygdsutveckling”) redogörs hur inkomna synpunkter 

omhändertagits och vilka ändringar som gjorts. 

Inkomna synpunkter och ändringar 

Generellt sett kan sägas att de synpunkter som inkommit inte krävt några 

större justeringar i programmet. En del enklare förtydliganden och tillägg 

har gjorts, likaväl som redaktionella justeringar. 

En förändring handlar om att ordet ”landsbygd” genomgående ändrats till 

”landsbygder” i plural, för att visa på den mångfald och de olika 

förutsättningar som finns i kommunens geografier. 

I målområde 1, ”Attraktiva livsmiljöer”, har ett nytt stycke lagts till där 

landsbygdernas kulturvärden lyfts fram och möjligheterna för kommunen 

att stötta lokala initiativ som värnar kulturlandskap och biologisk mångfald. 

I målområde 3, ”Väl fungerande offentlig service”, har ett nytt stycke lagts 

till om utmaningarna kring kompetensförsörjningen inom skola, vård och 

omsorg.  

Efter önskemål från olika nämnder har även fyra nya prioriteringar 

tillkommit:  

• Öka planberedskapen främst längs tillväxtstråken för att främja 
byggande och skapa bättre förutsättningar för offentlig service  
(Målområde 1, ”Attraktiva livsmiljöer”) 

• Skapa förutsättningar för till exempel särskilda boenden, 
trygghetsboenden och seniorbostäder på Umeås landsbygder 
(Målområde 1, ”Attraktiva livsmiljöer”) 

• Stötta företag och lokala initiativ med rådgivning kring åtgärder för 
biologisk mångfald, naturbaserade lösningar samt 
energieffektivisering 
(Målområde 2, ”Starkt lokalt näringsliv”) 

• Ta fram lättillgänglig information om ansvarsfördelning och 
handläggning av vägfrågor 
(Målområde 4, ”Hållbara transporter och infrastruktur”) 

I flera yttranden lyfts frågan kring hur det kan säkerställas att programmets 

prioriteringar verkligen genomförs. Detta har förtydligats genom att 

beskriva hur uppföljningen av programmet kommer se ut och att detta ska 

göras årligen. 
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Som ett sätt att öka kunskapen om Umeås landsbygder och de olika 

förutsättningar som finns i vår kommun har även en fördjupande 

faktabilaga tagits fram (”Våra landsbygder i Umeå kommun”). Bilagan 

beskriver landsbygderna och dess områden på ett kortfattat sätt. 

Beslutsunderlag 

Program för hållbar landsbygdsutveckling – Antagandehandling 2024 

Bilaga 1: Våra landsbygder i Umeå kommun 

Bilaga 2: Sammanställning av yttranden - Program för hållbar 

landsbygdsutveckling 2024 

Beredningsansvariga 

Jennie Bergvall Kalén, landsbygdsstrateg, Strategisk utveckling 

Linn Alexandersson, landsbygdsstrateg, Strategisk utveckling 

Magnus Burvall, strategichef, Strategisk utveckling 

Beslutet ska skickas till 
Strategisk utveckling 
 

Planeringsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Mattias Larsson (C), Anders Ågren (M) och Janet Ågren (S) – bifall till 

tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut. Planeringsutskottet 

bifaller tjänsteskrivelsens förslag att kommunfullmäktige antar Program för 

hållbar landsbygdsutveckling. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till planeringsutskottets förslag. 

 

Lena Andersson (M) – Bifall till planeringsutskottets förslag (Att anta 

Program för hållbar landsbygdsutveckling) med följande förändring på s.32 

Under rubriken Klimatneutral kommun till 2040. Den sista meningen i det 

första stycket, med formuleringen ”Biltransporterna behöver därmed 
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minska och ersättas av mer hållbara resmönster bland såväl invånare, 

näringsliv och andra aktörer i hela kommunen.” stryks. 

 

Lars Forsgren (SD) – Återremiss med motiveringen att: Ta bort samtliga 

skrivningar som kan insinuera att offentlig finansiering av laddinfrastruktur 

är önskvärd samt tydliggör att behovet av ytterligare satsningar på cykel- 

och gångvägar inte kommer prioriteras över ökad bärighet, effektivitet och 

underhåll av befintligt vägnät. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att ärendet ska avgöras idag. 

 

Bifall till planeringsutskottets förslag mot Lena Anderssons (M) förslag. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

planeringsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Lena Andersson, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Janet Ågren, Mikael Berglund, Greger Knutsson, Bore 

Sköld, Maria Lindvall, Veronica Kerr, Davis Kaza, Lars Forsgren, Mattias 

Larsson, Elmer Eriksson, Ellen Ström, Anders Norqvist och Nils Seye Larsen.  

 

Yrkanden 

Janet Ågren (S), Mikael Berglund (S), Bore Sköld (V), Veronica Kerr (KD), 

Mattias Larsson (C), Anders Norqvist (L) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

 

Greger Knutsson (M), Maria Lindvall (-) (L), Elmer Eriksson (M) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag (Att anta Program för hållbar 

landsbygdsutveckling) med följande förändring på s.32 Under rubriken 

Klimatneutral kommun till 2040. Den sista meningen i det första stycket, 

med formuleringen ”Biltransporterna behöver därmed minska och ersättas 
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av mer hållbara resmönster bland såväl invånare, näringsliv och andra 

aktörer i hela kommunen.” stryks. 

 

Davis Kaza (AP) – Återremiss. Vi anser att programmet måste 

återremitteras enligt följande principer: 

1. Utgångspunkten för programmet måste förändras. Det föreslagna 

programmet har ett alltför stort Umeå-fokus. Vi vill utreda hur ett 

landsbygdsprogram för Umeå kommun ska kunna samordnas med en 

strategi för att utveckla landsbygden i hela Umeåregionen – dvs Umeå med 

kranskommuner. 

2. Av detta följer att målsättningen på 200 000 invånare i Umeå kommun 

stryks och ersätts med en målsättning för Umeå med kranskommuner. 

3. Kommunen måste välja ut ett mindre antal ”byastråk” att prioritera än 

för närvarande. Dessa stråk måste väljas ut i samråd med 

kranskommunerna utifrån dessa kommuners nuvarande struktur och 

framtida utveckling. 

4. Ett avsnitt om asymmetrisk ansvarsfördelning när det gäller kommunal 

service mellan Umeå och kranskommunerna måste läggas till. Ett tänkbart 

område att inleda ett sådant samarbete kring skulle kunna vara 

äldreomsorgen. 

5. Programmet måste generellt sett bli mer konkret bland annat när det 

gäller att: 

a) presentera vilka konkreta problem som finns på olika delar av 

landsbygden och längs de prioriterade stråken, 

b) presentera de konkreta åtgärder som kommunen kan vidta för att 

utveckla landsbygden utifrån stråken – i samråd med kranskommunerna. 

 

Lars Forsgren (SD) – Ändringsyrkande om att: 

1. stryka ambitionen att bygga laddinfrastruktur för Umeås skattemedel 

2. stryka prioriteringsordningen där biltrafik prioriteras bort till fördel för 

gång och cykelväg. 

3. lägga till en ambition att motarbeta ytterligare vindkraftsetablering 

4. omarbeta dokumentet för att ta bort klimatmål och åtgärder som inte är 

tvingande. 

 

Propositionsordning som godkänns 
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Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag. 

 

Kommunstyrelsens förslag mot Moderaternas m.fl. förslag mot 

Sverigedemokraternas förslag. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

beslutar enligt kommunstyrelsens förslag att anta Program för hållbar 

landsbygdsutveckling.  

 

Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna, reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. 

 

Davis Kaza, för  Arbetarpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget återremissyrkande. 
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§ 127 

 

Diarienr: KS-2024/00570 

Taxor och avgifter för flytt och förvaring av fordon 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att fastställa taxor för flytt och förvaring av fordon enligt tekniska 

nämndens förslag i bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Gator och parker utför varje vecka fordonsflyttar med stöd av lagen Lag  

(1982:129) om flyttning av fordon i vissa fall. I samband med detta arbete  

har kommunen kostnader. För att få ersättning för faktiska kostnader, vill  

Gator och parker därför införa avgifter enligt bilaga. 

Beslutsunderlag 

Tekniska nämndens protokoll 2024-05-23, § 51. 

Taxor och avgifter för flytt och förvaring av fordon. Bilaga. 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsgång 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Christina Bernhardsson 

 

Yrkanden 

Christina Bernhardsson (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 
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Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

Beslutet ska skickas till 
Tekniska nämnden   
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§ 128 

 

Diarienr: KS-2024/00640 

Taxor och avgifter individ- och familjenämnden 

2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att återremittera att-satserna 1 och 2 till individ- och familjenämnden 

(genom minoritetsåterremiss) för komplettering med 

a) Yttrande från samråd med Umeå kommuns pensionärsråd (UPR) 

gällande den föreslagna revideringen av hemtjänstavgifterna.  

b) Genomförd risk- och konsekvensanalys för föreslagen revidering av 

hemtjänstavgifterna, med beaktande av potentiella tröskeleffekters 

långsiktiga inverkan på äldres hälsa och vårdbehov.  

c) Förslag för ett införande av timtaxa i stället för befintlig nivåtaxa. 

 

att bifalla att-sats 3 att avgifter för familjerådgivning höjs till regionens 

egenavgift och följer denna framgent. 

Ärendebeskrivning 

Individ- och familjenämnden har skickat över förslag på taxeändringar.  

 

I förslaget föreslår Individ- och familjenämnden 2024-05-22 bland annat 

kommunfullmäktige att besluta att avgifter för hemtjänst enligt SoL 

förändras enligt beslutsunderlag och verkställs från 1 januari 2025. 

 

Äldrenämnden föreslår 2024-05-23 kommunfullmäktige att avgifter för 

hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag och att föreslagen 

höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första höjningen sker 

1 januari 2025 och andra höjningen sker 1 januari 2026. 
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Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsens näringslivs- och 

arbetsutskott återremitterar dessa två ärenden till respektive nämnd för 

att synkronisera införandet. 

 

Individ- och familjenämnden har 2024-06-19 kompletterat sitt beslut från 

2024-05-22 med att föreslå att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras 

enligt beslutsunderlag och verkställs i två steg för nivå 1 och 2, från 1 

januari 2025 och vidare slutlig avgiftshöjning verkställs 1 januari 2026. 

Beslutsunderlag 

IFN protokoll 2024-05-22 

Beslutsunderlag avgifter 2024-04-09 

ÄN protokoll 2024-05-23 

IFN protokoll 2024-06-19 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet till individ- och familjenämnden för att 

harmonisera införandet av taxan med äldrenämnden så att likabehandling 

gäller avseende hemtjänsttaxan. 

Förslag till beslut (kommunstyrelsen 2024-08-13) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

1. att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag 

och verkställs i två steg för nivå 1 och 2, från 1 januari 2025 och vidare 

slutlig avgiftshöjning verkställs 1 januari 2026. 

 

2. att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024. 

 

3. att avgifter för familjerådgivning höjs till regionens egenavgift och följer 

denna framgent. 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (återremiss). 
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Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) – Ärendet ska avgöras idag och att 

avslå individ- och familjenämndens förslag till förändringar av taxor och 

avgifter för 2025. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (återremiss) mot att ärendet ska avgöras 

idag. Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet beslutar att 

ärendet ska avgöras idag. 

 

Därefter konstaterar ordföranden att det bara finns ett avslagsyrkande och 

att näringslivs- och arbetsutskottet beslutar att avslå individ- och 

familjenämndens förslag till förändringar av taxor och avgifter för 2025. 

 

Protokollsanteckning 

Hans Lindberg (S), Janet Ågren (S) och Tomas Wennström (S) deltar inte i 

beslutet då vi förordar tjänsteskrivelsens förslag att ärendet ska 

återremitteras till individ- och familjenämnden för att harmonisera 

införandet av taxan med äldrenämnden så att likabehandling gäller 

avseende hemtjänsttaxan. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Veronica Kerr (KD) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till 

individ- och familjenämndens förslag om ändring av taxor inklusive 

komplettering 2024-06-19.  

Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag (avslag till förslaget om ändring av taxor). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till individ- och familjenämndens förslag om ändring av 

taxor inklusive komplettering 2024-06-19. Ordföranden finner att 

kommunstyrelsen beslutar att bifalla individ- och familjenämndens förslag 

om ändring av taxor inklusive komplettering 2024-06-19. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för egna avslagsyrkanden. 
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Särskilt uttalande 

Lars Forsgren (SD) – Deltar inte i beslutet (återkommer i 

kommunfullmäktige) 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
Följande yttrar sig: Andreas Lundgren, Igor Hell, Åsa Bäckström, Patrik 

Brännberg, Lars Forsgren, Ellen Ström och Maria Lindvall. 

 

Yrkanden 

Andreas Lundgren (S) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Igor Hell (M), Åsa Bäckström (V), Patrik Brännberg (AP), Lars Forsgren 

(SD), Maria Lindvall (-) (L) och Ellen Ström (V) – Återremiss av att-satserna 

1 och 2  för komplettering med: 

a) Yttrande från samråd med Umeå kommuns pensionärsråd (UPR) 

gällande den föreslagna revideringen av hemtjänstavgifterna.  

b) Genomförd risk- och konsekvensanalys för föreslagen revidering av 

hemtjänstavgifterna, med beaktande av potentiella tröskeleffekters 

långsiktiga inverkan på äldres hälsa och vårdbehov.  

c) Förslag för ett införande av timtaxa i stället för befintlig nivåtaxa. 

 

samt bifall till att-sats 3.  

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till återremiss av att-satserna 1 och 2. Ordföranden finner 

att kommunfullmäktige beslutar att återremittera att-satserna 1 och två till 

individ- och familjenämnden (genom minoritetsåterremiss). 

 

Bifall mot avslag till att-sats 3. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 

bifaller att-sats 3. 

Beslutet ska skickas till 
IFN 

ÄN 
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§ 129 

 

Diarienr: KS-2024/00571 

Taxor och avgifter äldrenämnden 2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att återremittera ärendet till äldrenämnden (genom 

minoritetsåterremiss) för komplettering med: 

a. Yttrande från samråd med Umeå kommuns pensionärsråd (UPR) 

gällande den föreslagna revideringen av hemtjänstavgifterna.  

b. Genomförd risk- och konsekvensanalys för föreslagen revidering av 

hemtjänstavgifterna, med beaktande av potentiella tröskeleffekters 

långsiktiga inverkan på äldres hälsa och vårdbehov.  

c. Förslag för ett införande av timtaxa i stället för befintlig nivåtaxa. 

Ärendebeskrivning 

Äldrenämnden har skickat över förslag på taxeändringar.  

 

Äldrenämnden 2024-05-23 föreslår kommunfullmäktige bland annat att 

avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt beslutsunderlag och att 

föreslagen höjning för nivå ett och två genomförs i två etapper, första 

höjningen sker 1 januari 2025 och andra höjningen sker 1 januari 2026.  

 

Individ- och familjenämnden 2024-05-22 föreslår kommunfullmäktige 

bland annat att besluta att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras 

enligt beslutsunderlag och verkställs från 1 januari 2025. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsens näringslivs- och 

arbetsutskott återremitterar dessa två ärenden till respektive nämnd för 

att synkronisera införandet. 

 

Individ- och familjenämnden har 2024-06-19 kompletterat sitt beslut från 

2024-05-22 med att föreslå att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras 
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enligt beslutsunderlag och verkställs i två steg för nivå 1 och 2, från 1 

januari 2025 och vidare slutlig avgiftshöjning verkställs 1 januari 2026. 

Beslutsunderlag 

ÄN protokoll 2024-05-23 

Beslutsunderlag avgifter, reviderad 2025-05-23 

IFN protokoll 2024-05-22 

IFN protokoll 2024-06-19 

Förslag till beslut (tjänsteskrivelsen) 

Näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

 

att återremittera ärendet till äldrenämnden för att harmonisera införandet 

av taxan med individ- och familjenämnden så att likabehandling gäller 

avseende hemtjänsttaxan. 

Förslag till beslut (kommunstyrelsen 2024-08-13) 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avgifter för hemtjänst enligt SoL förändras enligt reviderat 

beslutsunderlag 2024-05-23 och att föreslagen höjning för nivå ett och två 

genomförs i två etapper, första höjningen sker 1 januari 2025 och andra 

höjningen sker 1 januari 2026  

 

att avgifter för hemsjukvård inklusive hjälpmedel enligt HSL utreds och 

beslutas hösten 2024 

 

att avgifter för övriga insatser fortlöper enligt tidigare beslut. 

 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (återremiss). 

 

Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) – Ärendet ska avgöras idag och att 

avslå äldrenämndens förslag till förändringar av taxor och avgifter för 2025. 

 

Propositionsordning som godkänns 
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Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (återremiss) mot att ärendet ska avgöras 

idag. Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet beslutar att 

ärendet ska avgöras idag. 

 

Därefter konstaterar ordföranden att det bara finns ett avslagsyrkande och 

att näringslivs- och arbetsutskottet beslutar att avslå äldrenämndens 

förslag till förändringar av taxor och avgifter för 2025. 

 

Protokollsanteckning 

Hans Lindberg (S), Janet Ågren (S) och Tomas Wennström (S) deltar inte i 

beslutet då vi förordar tjänsteskrivelsens förslag att ärendet ska 

återremitteras till äldrenämnden för att harmonisera införandet av taxan 

med individ- och familjenämnden så att likabehandling gäller avseende 

hemtjänsttaxan. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Veronica Kerr (KD) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till 

äldrenämndens förslag om ändring av taxor. 

 

Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) – Bifall till näringslivs- och 

arbetsutskottets förslag (avslag till förslaget om ändring av taxor). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till äldrenämndens förslag om ändring av taxor. 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla ändring av 

taxor. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget avslagsyrkande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Forsgren (SD) – Deltar inte i beslutet (återkommer i 

kommunfullmäktige) 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 
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Följande yttrar sig: Carin Nilsson, Åsa Bäckström, Mattias Larsson, Andreas 

Lundgren, Veronica Kerr, Patrik Brännberg, Lotta Holmberg, Anders 

Norqvist, Lars Forsgren och Ellen Ström. 

 

Yrkanden 

Carin Nilsson (S), Mattias Larsson (C), Andreas Lundgren (S), Veronica Kerr 

(KD), Anders Norqvist (L) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Åsa Bäckström (V), Patrik Brännberg (AP), Lars Forsgren (SD), Lotta 

Holmberg (M) och Maria Lindvall (-) (L) – Återremiss för komplettering 

med: 

a) Yttrande från samråd med Umeå kommuns pensionärsråd (UPR) 

gällande den föreslagna revideringen av hemtjänstavgifterna.  

b) Genomförd risk- och konsekvensanalys för föreslagen revidering av 

hemtjänstavgifterna, med beaktande av potentiella tröskeleffekters 

långsiktiga inverkan på äldres hälsa och vårdbehov.  

c) Förslag för ett införande av timtaxa i stället för befintlig nivåtaxa. 

 

Lotta Holmberg (M) och Maria Lindvall (-) (L) – Om återremissen faller 

avslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ärendet ska avgöras idag mot att ärendet ska återremitteras. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras 

(minoritetsåterremiss). 

Beslutet ska skickas till 
ÄN 

IFN   
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§ 130 

 

Diarienr: KS-2024/00590 

Revidering av taxor för lokaler och anläggningar 

2025 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anta nya taxor för lokaler och anläggningar avseende kategorierna  

privatperson och företag 

 

att anta ny årsavgift för träningskort i styrkehallen på Umeå Energi  

Arena Vatten 

 

att de nya taxorna och den nya årsavgiften träder i kraft 1 januari 2025. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Se skriftlig reservation under kommunfullmäktiges beslutsordning. 

Ärendebeskrivning 

Fritidsnämnden föreslår 2024-05-22 att kommunfullmäktige reviderar 

taxor för lokaler och anläggningar enligt nedan som träder i kraft 1 januari 

2025. 

 

Fritidsnämnden har tre kategorier för taxor i kommunens lokaler och  

anläggningar: förening, privatperson och företag. Förslaget är att göra en  

större justering av taxor för privatpersoner och företag inför 2025. 

En jämförelse med ett antal kommuner i Sverige (Norrlandskommuner,  

städer över 100 000 invånare samt universitetsstäder) visar att Umeå  

kommun har relativt låga taxor för privatpersoner och företag. De  

jämförbara kommunerna har dock olika taxekategorier, både till antal och  

vilka som ingår i respektive kategori, vilket gör att taxorna inte alltid är helt  

jämförbara. I jämförelsen ingick taxor för ishall, konstgräs samt idrottshall  
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(40x20m). 

 

Under den senaste 10-årsperioden har taxorna endast höjts med i snitt 1,7  

procent per år. Samtidigt har kostnaderna för att tillhandahålla kommunala  

tjänster, underhåll och infrastruktur ökat betydligt mer på grund av  

inflation och andra kostnadsökningar. En större höjning är nödvändig för  

att kompensera för dessa ökade kostnader samt för att ha likvärdiga taxor  

som övriga kommuner. 

 

Förslaget är en höjning på 20 procent vilket exempelvis innebär att följande 

taxor höjs enligt nedan (kr/tim):  

 

Nuvarande taxa  Taxa med 20 % höjning  

Ishall privatperson  478   574  

Ishall företag  637   764  

 

Konstgräs privatperson  464   556  

Konstgräs företag  599   719  

 

Idrottshall privatperson  395   473  

Idrottshall företag  527   633  

 

Föreningstaxan är inte aktuell för en större justering och är därför inte med 

i det här förslaget. Föreningstaxan är svår att jämföra med andra 

kommuner då den ofta är kopplad till det lokala aktivitetsstödet. Umeå 

kommun har relativt höga föreningstaxor men har då också bland det 

högsta aktivitetsstödet i Sverige.  

 

Inför 2025 behövs även en revidering av årsavgiften för träningskort i 

styrkehallen på Umeå Energi Arena Vatten. I dagsläget är avgiften på 2 850 

kr/år för en privatperson. Vid en jämförelse med övriga gym i Umeå har 

styrkehallen den lägsta avgiften. Förslaget är en höjning på ca 30 procent 

vilket ger en ny årsavgift på 3 750 kr. Den avgiften är fortfarande lägre än 

övriga gym men styrkehallen tillhandahåller i dagsläget något äldre 

maskiner och utrustning samt att övriga gym ofta erbjuder gruppträning. 

Beslutsunderlag 



Sida 69 av 78 

Umeå kommun Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige 2024-08-26 

 

    
Justerares sign:  Utdraget bestyrks: 

 

Fritidsnämndens protokoll 2024-05-22, § 37. 

Näringslivs- och arbetsutskottets beslutsgång 

Yrkanden 

Anders Ågren (M) med instämmande av Mattias Larsson (C) - Att ny 

årsavgift för träningskort i styrkehallen på Umeå Energi Arena Vatten 

fastställs till 4788 kr. I övrigt bifall till att-sats 1 och 3. 

 

Hans Lindberg (S) – Bifall till tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag mot Anders Ågrens m.fl. förslag. 

Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet beslutar enligt 

tjänsteskrivelsens förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) och Lena Andersson (M) - Gymverksamhet bör inte 

bedrivas i kommunal regi. I synnerhet inte när det finns en väl fungerande 

marknad på området. I Umeå finns det gott om privata gym och 

träningsanläggningar. Umeå kommun har trots detta viss gymverksamhet, 

som dessutom har den lägsta avgiften i Umeå. Trots den föreslagna 

avgiftshöjningen på 30 procent, så kommer styrkehallen fortsatt att ha en 

lägre årsavgift än övriga gym. Moderaterna anser att Umeå kommun inte 

ska bedriva gymverksamhet, och återkommer i den principiella 

frågeställningen i annat sammanhang. Men till dess så bör åtminstone 

årsavgiften fastställas till en högre nivå, så att inte Umeå kommun ägnar sig 

åt osund konkurrens gentemot de privata aktörerna. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Lars Forsgren (SD) och Nils Seye Larsen (MP) – Bifall till 

näringslivs- och arbetsutskottets förslag.  

 

Anders Ågren (M) med instämmande av Mattias Larsson (C), Maria 

Lindvall (-) (L) och Veronica Kerr (KD) - Att ny årsavgift för träningskort i 

styrkehallen på Umeå Energi Arena Vatten fastställs till 4788 kr. I övrigt 

bifall till att-sats 1 och 3. 
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Propositionsordning som godkänns 

Bifall till näringslivs- och arbetsutskottets förslag mot Anders Ågrens m.fl. 

förslag. Ordföranden finner att näringslivs- och arbetsutskottet beslutar 

enligt näringslivs- och arbetsutskottets förslag. 

 

Reservation 

Anders Ågren (M) - Gymverksamhet bör inte bedrivas i kommunal regi. I 

synnerhet inte när det finns en väl fungerande marknad på området. I 

Umeå finns det gott om privata gym och träningsanläggningar. Umeå 

kommun har trots detta viss gymverksamhet, som dessutom har den lägsta 

avgiften i Umeå. Trots den föreslagna avgiftshöjningen på 30 procent, så 

kommer styrkehallen fortsatt att ha en lägre årsavgift än övriga gym. 

Moderaterna anser att Umeå kommun inte ska bedriva gymverksamhet, 

och återkommer i den principiella frågeställningen i annat sammanhang. 

Men till dess så bör åtminstone årsavgiften fastställas till en högre nivå, så 

att inte Umeå kommun ägnar sig åt osund konkurrens gentemot de privata 

aktörerna. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Hans Lindberg, Joline Göttfert, Mattias Larsson, Lars 

Forsgren, Lennart Arvidsson, Veronica Kerr, Maria Lindvall, Ari Leinonen 

och Nils Seye Larsen.  

 

Yrkanden 

Hans Lindberg (S), Lars Forsgren (SD), Lennart Arvidsson (V), Ari Leinonen 

(S), Nils Seye Larsen (MP) och Patrik Brännberg (AP) – Bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Joline Göttfert (M), Mattias Larsson (C), Veronica Kerr (KD) och Maria 

Lindvall (-) (L) – Att ny årsavgift för träningskort i styrkehallen på Umeå 

Energi Arena Vatten fastställs till 4788 kr. I övrigt bifall till att-sats 1 och 3. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag mot Moderaternas med fleras förslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  
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Reservation 

Anders Ågren, för Moderaterna reserverar sig mot beslutet till förmån för 

eget yrkande. Gymverksamhet bör inte bedrivas i kommunal regi. I 

synnerhet inte när det finns en väl fungerande marknad på området. I 

Umeå finns det gott om privata gym och träningsanläggningar. Umeå 

kommun har trots detta viss gymverksamhet, som dessutom har den lägsta 

avgiften i Umeå. Trots den föreslagna avgiftshöjningen på 30 procent, så 

kommer styrkehallen fortsatt att ha en lägre årsavgift än övriga gym. 

Moderaterna anser att Umeå kommun inte ska bedriva gymverksamhet, 

och återkommer i den principiella frågeställningen i annat sammanhang. 

Men till dess så bör åtminstone årsavgiften fastställas till en högre nivå, så 

att inte Umeå kommun ägnar sig åt osund konkurrens gentemot de privata 

aktörerna. 

Beslutet ska skickas till 
Fritidsnämnden   
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§ 131 

 

Diarienr: KS-2024/00722 

Fusion av Dåva Terminal AB (DTAB) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att Infrastruktur i Umeå AB:s helägda dotterbolag Dåva  

Terminal AB fusioneras in i moderbolaget. 

Ärendebeskrivning 

Umeå Kommunföretag AB:s styrelse har beslutat att föreslå att 

kommunfullmäktige beslutar att Infrastruktur i Umeå AB:s helägda 

dotterbolag Dåva Terminal AB fusioneras in i moderbolaget. 

 

Bakgrund 

Dåva Terminal AB (DTAB) bildades år 2016 som ett helägt dotterbolag till 

Infrastruktur i Umeå AB (INAB). DTAB:s syfte var att uppföra anläggningen 

Dåva terminal. DTAB skulle sedan vid viss tidpunkt överlåtas till Umeå 

Energi AB och Dåva DAC AB. INAB, Umeå Energi och Dåva DAC träffade i 

slutet av 2016 ett optionsavtal innebärande en rätt för Umeå Energi och 

Dåva DAC att förvärva aktierna i DTAB.  

 

Ett antal år senare gjordes en omfattande genomlysning av DTAB:s 

verksamhet vilken resulterade i en bedömning att INAB skulle fortsätta äga 

DTAB och Umeå kommunfullmäktige beslutade att upphäva optionsavtalet 

i februari 2022.  

 

Dåva terminal är nu uppförd, och det har bedömts finnas ekonomiska, 

juridiska och driftmässiga fördelar att nu fusionera DTAB in i INAB. 

Styrelsen för INAB och styrelsen för DTAB har vid sammanträde 2024-04-05 

respektive 2024-02-23 fattat beslut om att omgående inleda arbetet med 

att genom fusion överföra DTAB:s samtliga tillgångar och skulder till INAB.  
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Fusionen föranleder ingen ändring av bolagsordningen för INAB. Tidplanen 

är att fusionen ska vara genomförd per årsskiftet, innebärande att DTAB:s 

verksamhet upphör senast 2024-12-31. Bolagsordningen för INAB bedöms 

inte behövas uppdateras med anledning av föreslagen fusion. 

Beslutsunderlag 

Protokoll Umeå Kommunföretag AB nr 278, punkt 4:4 

Missiv. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag AB för vb till berörda. 
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§ 132 

 

Diarienr: KS-2024/00723 

Fusion av Kompetensspridning i Umeå AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att Kompetensspridning i Umeå AB fusioneras in i moderbolaget Umeå 

Kommunföretag AB. 

Ärendebeskrivning 

Umeå Kommunföretag AB föreslår att Kommunfullmäktige beslutar att 

Kompetensspridning i Umeå AB fusioneras in i moderbolaget Umeå 

Kommunföretag AB. 

 

Bakgrund 

Kompetensspridning i Umeå AB (Kompetensspridning) bildades år 2009 och 

är ett helägt dotterbolag till Umeå Kommunföretag AB (UKF). Syftet med 

bolaget var att ta fram och sälja kommunala innovationer till andra 

kommuner. Det startade i Aktivitetskort på nätet och ambitionen var hög. 

Under åren har bolaget inhyst olika projektfinansierade verksamheter,  

vilka numera är flyttade till Umeå kommuns näringslivskontor via olika 

verksamhetsflyttar. Den verksamhet som finns kvar i Kompetensspridning 

är Aktivitetskort på nätet samt Nätverket för hållbart byggande. Dessa 

båda aktiviteter kan med fördel hanteras av moderbolaget UKF. För att 

behålla ingångna avtal föreslås därav en fusion av Kompetensspridning in i 

UKF. Parallellt med arbetet med fusionen kommer även bolagsordning och 

ägardirektiv för UKF att uppdateras. 

Beslutsunderlag 

Protokoll Umeå Kommunföretag AB nr 278, punkt 4:4 

Missiv 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 
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Kommunstyrelsen beslutar enligt Umeå Kommunföretag AB:s förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Umeå Kommunföretag AB för vb till berörda   
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§ 133 

 

Diarienr: KS-2024/00602 

Fyllnadsval: Ledamot i Umeåregionens gemensamma 

överförmyndarnämnd; Åke Lindgren (S) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i Umeåregionens gemensamma överförmyndarnämnd 

utse Ola Nilsson (S). 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beviljade 2024-06-17 Åke Lindgren (S) begärt 

entledigande från uppdraget som ledamot i Umeåregionens 

överförmyndarnämnd. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Ola Nilsson 

Överförmyndarnämnden 

Lönesupport, Troman   
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§ 134 

 

Diarienr: KS-2024/00729 

Avsägelse: Ersättare i för- och grundskolenämnden 

Martin Vatn (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att bevilja Martin Vatn (M) begärt entledigande från uppdraget som 

ersättare i för- och grundskolenämnden 

 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ersättare i för- och grundskolenämnden utse Viktor Brodin (M) 

Ärendebeskrivning 

Martin Vatn (M) har avsagt sig uppdraget som ersättare i för- och 

grundskolenämnden. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Martin Vatn 

Viktor Brodin 

För- och grundskolenämnden 

Lönesupport, Troman   
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§ 135 

 

Diarienr: KS-2024/00126 

Anmälningsärenden 2024-08-26 

Rapporter 

Statistikrapporter ej verkställda beslut SoL individ- och familjenämnden 

2024 - Beslut individ- och familjenämnden § 147. KS-2024/00021-2  

 

Statistikrapporter ej verkställda beslut LSS individ- och familjenämnden 

2024 - Beslut individ- och familjenämnden § 148. KS-2024/00021-3 

 

Ny ersättare i kommunfullmäktige 

Kommun: Umeå kommun  

Parti: Arbetarepartiet-Socialdemokraterna  

Avgången ersättare: Patrik Esperi  

Ny ersättare: Thomas Hartman 

   
 

 

 


